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Abstract 

        This study investigates the cohesion difficulties and metacognitive writing 

strategies faced by the M.A. students. In addition, it also explores instructors’ 

perspectives on overcoming these difficulties and enhancing metacognitive writing 

strategies. The study has been conducted in the departments of English at Sana'a and 

Aden Universities in Yemen. Data have been collected through composition test, 

questionnaires, and interviews with 30 MA students and seven instructors. For the 

purpose of collecting the data, the present study uses a composition test as well as 

questionnaire for the M.A. students. The composition test is designed for collecting the 

data on the cohesion difficulties in the actual writings of the M.A. students. Regarding 

the questionnaire, it is designed for the purpose of collecting the data of cohesion 

difficulties and metacognitive writing strategies of the same students. Additionally, the 

interview is used for gathering the data on the teachers' perceptions of the practical 

strategies for overcoming writing cohesion difficulties and effective strategies to 

enhance metacognitive writing strategies. As far as the research methodology is 

concerned, the present study uses a mixed method research design. Thus, it utilizes a 

mixed approach of qualitative and quantitative methods. Quantitative data are analyzed 

using SPSS descriptive statistics, while qualitative data are examined through content 

analysis to identify cohesion difficulties based on the model of Halliday and Hasan 

(1976) as well as thematic analysis for the interview data. The findings reveals that 

M.A. students struggles with cohesion, particularly in using reiteration, conjunction, 

substitution, and ellipsis. While the test results indicates difficulties with reiteration and 

conjunction in actual writing, the questionnaire findings highlights substitution and 

ellipsis as the most difficulties, suggesting a gap between students' perceived and actual 

difficulties. Furthermore, the results related to the metacognitive strategies present that 

planning stage is ranked the first, while monitoring is placed in the second rate, and the 

evaluation is ranked the last. Moreover, the strategies of metacognitive through the 

questionnaire investigated linguistic aspects which show that ellipsis and substitution 

are the most difficult cohesion devices for the M.A. students. No significant differences 

are observed between students based on gender or specialization. To overcome these 

difficulties, the results show that the M.A. students should use strategies such as 

practicing writing regularly and reading strategy. Additionally, the results present 

suggestions such as attending special courses and consulting experts which enhance 

students' metacognitive writing strategies. The study recommends supporting M.A. 

students by suggesting workshops around helping M.A. students with cohesion 

difficulties, mentorship programs, specialized courses in using cohesion devices in 

writing. It also recommends to enhance metacognitive writing strategies through 

implementing metacognitive writing strategy training, engaging students in peer 

feedback sessions. Furthermore the study recommends promoting the use of technology 

and online tools that assist with writing, including tools that lead to overcome cohesion 

difficulties as well as enhancing metacognitive writing strategies. 
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 الملخص

لامت هذه الدراسة بالتحمٌك فً صعوبات التماسن والاستراتٌجٌات الكتابٌة فوق المعرفٌة التً 

طلاب الماجستٌر فً كتابتهم الأكادٌمٌة  فً الجامعات الٌمنٌة. تم جمع البٌانات من خلال  ٌواجهها

مدرّسٌن. ولغرض جمع البٌانات،  7طالب ماجستٌر و 03اختبار كتابً واستبٌانات وممابلات مع 

ختبار استخدمت الدراسة الحالٌة اختبارًا كتابٌاً واستبٌاناً مخصصًا لطلاب الماجستٌر. تم تصمٌم الا

الكتابً لجمع البٌانات حول صعوبات التماسن فً الكتابات الفعلٌة لطلاب الماجستٌر. كما أن 

الاستبٌان لد تم تصمٌمه لغرض جمع البٌانات حول صعوبات التماسن واستراتٌجٌات الكتابة فوق 

 .المعرفٌة لنفس الطلاب

ات، حٌث كشفت عن عدد من بالإضافة إلى ذلن، كانت الممابلة الأداة الثالثة لجمع البٌان

الاستراتٌجٌات العملٌة للتغلب على صعوبات التماسن واستراتٌجٌات فعاّلة لتعزٌز الاستراتٌجٌات 

الكتابٌة فوق المعرفٌة. وفٌما ٌتعلك بمنهجٌة البحث، استخدمت الدراسة الحالٌة تصمٌمًا بحثٌاً ٌجمع 

هج مختلط ٌجمع بٌن الطرٌمتٌن. تم تحلٌل بٌن الأسالٌب الكمٌة والنوعٌة. وبالتالً، تم اتباع ن

بٌنما تم  الاحصائً، SPSS البٌانات الكمٌة باستخدام الإحصاءات الوصفٌة من خلال برنامج 

تحلٌل البٌانات النوعٌة باستخدام تحلٌل المحتوى لتحدٌد صعوبات التماسن بناءً على معاٌٌر 

 .لبٌانات الممابلة (، بالإضافة إلى التحلٌل الموضوع6771ًهالٌداي وحسن )

كشفت النتائج أن طلاب الماجستٌر واجهوا صعوبات فً تحمٌك التماسن، لا سٌما فً استخدام 

التكرار، وأدوات الربط، والإحالة الاستبدالٌة، والحذف. بٌنما أظهرت نتائج الاختبار صعوبة فً 

بٌان إلى أن الإحالة استخدام التكرار وأدوات الربط فً الكتابة الفعلٌة، أشارت نتائج الاست

الاستبدالٌة والحذف كانا الأكثر تحدٌاً، مما ٌشٌر إلى وجود فجوة بٌن الصعوبات التً ٌدركها 

أما بالنسبة لنتائج الاستراتٌجٌات فوق المعرفٌة، فمد جاءت  .الطلاب وتلن التً ٌواجهونها فعلٌاً

مرتبة الثانٌة، والتمٌٌم فً المرتبة مرحلة التخطٌط فً المرتبة الأولى، بٌنما جاءت المرالبة فً ال

الأخٌرة. وعلاوة على ذلن، كشفت استراتٌجٌات الكتابة فوق المعرفٌة عبر الاستبٌان عن الجوانب 

اللغوٌة، حٌث تبٌن أن الحذف والاستبدال هما أكثر أدوات التماسن صعوبة بالنسبة لطلاب 

 .الطلاب بناءً على الجنس أو التخصصالماجستٌر. كما لم تلُاحظ فروق ذات دلالة إحصائٌة بٌن 

للتغلب على هذه الصعوبات، أظهرت النتائج أن طلاب الماجستٌر ٌجب أن ٌعتمدوا استراتٌجٌات 

مثل الممارسة المنتظمة للكتابة واستراتٌجٌات المراءة. بالإضافة إلى ذلن، أشارت النتائج إلى 

لتعزٌز الاستراتٌجٌات الكتابٌة  استراتٌجٌات مثل حضور دورات متخصصة واستشارة الخبراء

فوق المعرفٌة للطلاب. وأوصت الدراسة بأهمٌة دعم طلاب الماجستٌر من خلال التراح ورش 

عمل تهدف إلى مساعدتهم فً التغلب على صعوبات التماسن، وبرامج الإرشاد، والدورات 

اتٌجٌات فوق المتخصصة فً استخدام أدوات التماسن فً الكتابة. كما أوصت بتعزٌز الاستر

المعرفٌة من خلال تطبٌك تدرٌبات على هذه الاستراتٌجٌات، والمشاركة فً جلسات تغذٌة راجعة 

بٌن الألران. علاوة على ذلن، أوصت الدراسة بتشجٌع استخدام التكنولوجٌا والأدوات الإلكترونٌة 

بات التماسن التً تساعد فً الكتابة، بما فً ذلن الأدوات التً تساهم فً التغلب على صعو

 .وتحسٌن استراتٌجٌات الكتابة فوق المعرفٌة
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